
Referat af Generalforsamling i Dansk Stabyhoun Klub, 17. maj 

2025 i DKKs lokaler i Ringsted 

Dagsorden  

1. Valg af dirigent  

2. Valg af referent 

3. Valg af 2 stemmetællere 

4. Forelæggelse af formandens beretning 

5. Forelæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse og meddelelse af ansvarsfrihed 

(decharge) 

6. Forelæggelse af budget til godkendelse og fastsættelse af kontingent 

7. Behandling af indkomne forslag 

8. Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter 

På valg er: 

Louise Buur – modtager genvalg 

Christina Anna Nielsen – modtager genvalg 

Tina Kjærulf Fink – modtager ikke genvalg 

 

Der skal vælges to suppleanter 

 

9. Valg af 1 revisorer og 1 revisorsuppleant 

10. Eventuelt. 

 

1. Valg af dirigent 

Bestyrelsen foreslog Charlotte Lia, som blev enstemmigt valg som dirigent. 

Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen er lovligt indkaldt, at der i afstemningerne 

alene vil deltage de af de fremmødte medlemmer, der er berettiget hertil ifølge vedtægterne for 

Dansk Stabyhoun Klub og som repræsenterer 21 stemmer, at forslag til behandling på 

generalforsamlingen er modtaget rettidigt og at det i vedtægterne foreskrevne materiale 

(Formandens beretning, forslag og revideret regnskab) er rettidigt offentliggjort på Dansk 

Stabyhoun Klubs hjemmeside. Der var ikke bemærkninger til dagsordenen. 

Generalforsamlingen er hermed beslutningsdygtig. 

2. Valg af referent 

Bestyrelsen foreslog Niels Villadsen, som blev enstemmigt valgt som referent. 

3.  Valg af to stemmetællere 

Ann-Luise Hansen og Peter Gamst blev valgt som stemmetællere. 



4. Forelæggelse af formandens beretning. 

Formandens beretning blev i hovedpunkter fremlagt af formanden, Louise Buur.  Beretningen er 

i sin helhed lagt op på Dansk Stabyhoun Klubs hjemmeside. 

Der var herefter spørgsmål og kommentarer til formandens beretning. 

Lone Pedersen bemærkede, at det opdrætter- og hanhundeforum (herefter ”avlsforum”) som 

blev startet sidste år ikke havde modtaget de forventede indlæg fra avlsudvalget og 

internationalt udvalg. 

Christina Anna Nielsen bemærkede, at der ikke havde været så meget relevant at lægge op.  

Lone Petersen bemærkede hertil, at der var nævnt forskellige forhold i formandens beretning, 

som burde have været lagt op. De hollandske klubber havde ikke i tide meldt ud om outcross. 

Per Nielsen anførte, at formålet med avlsforummet  var at få information lidt før andre.  Måske 

er det et spørgsmål om andre skal tage teten i at formidle information.   Ikke alt behøver komme 

fra bestyrelsen eller de relevante udvalg, da der så bliver ganske meget, der hænger på få 

personer. 

Louise Buur anførte, at bestyrelsen tager til efterretning, at der er et ønske om yderligere 

information. 

Christina Anna Nielsen anførte, at der er mange informationer at forholde sig til, så det vil være 

meget velkomment hvis der kommer mange deltagere i de pågældende udvalg. 

Dorthe Selling Jespersen anførte, at avlsforummet er en god ide, men at det netop ikke er 

bestyrelsen der er repræsenteret i udvalget og hvis f.eks. Christina skriver indlæg, er det på 

egne vegne og ikke på vegne af bestyrelse eller udvalg.  Det er årsagen til at Tina Kjærulf Fink var 

tilknyttet forummet for at bistå med afgrænsede opgaver. 

Per Nielsen nævnte at det f.eks. er vigtigt at få udmelding om outcross i Holland, men at der på 

den anden side kan være fortrolighed for deltagerne i det internationale arbejde. Der bør dog 

være mulighed for at melde information ud på eget initiativ. 

Lone Pedersen påpegede at det blev lovet at klubben kan sende information. 

Da der ikke var flere indlæg om avlsforummet, opsummerede dirigenten drøftelsen således at 

der ønskes at mere information løbende skal tilflyde opdrætterforummet og at det ikke er 

afgørende hvem der leverer informationen. 

Herefter spurgte Lone Pedersen ind til spørgsmålet om nedsættelse af opdrætternes bidrag. 

Det har været nævnt flere gange, men der er ikke sket noget. 

Christina Anna Nielsen anførte at bestyrelsen havde besluttet ikke at foreslå ændringer. Uden 

et konkret, rettidigt fremsat forslag kan der ikke ændres.  Nogen må jo foreslå en ændring hvis 

de ønsker en ændring. 

Lone Pedersen anførte, at hun mangler information om hvorfor der ikke er sket noget.  Hvis 

bidragets størrelse er et spørgsmål om arbejdsbyrde, så kunne man f.eks. lave processen om 

parringsgodkendelser om, så de erfarne opdrættere selv kunne godkende en parring. 

Christina Anna Nielsen svarede hertil, at det ikke var særlig ofte, at en parringsanmodning bare 

gik glat igennem og at der kunne være mange komplikationer. Det var desuden en tung proces 



fordi der kom mange anmodninger i sidste øjeblik. Avlsudvalget yder en stor service, og 

bidragene er helt rimelige i forhold hertil.  Desuden er udvalgets godkendelse et 

kvalitetsstempel, ligesom Dansk Stabyhoun Klub har mange aktiviteter til fordel for 

opdrætterne. 

Louise Nors Jensen anførte at der anmodninger fra både erfarne og ikke erfarne opdrættere, der 

ikke går glat igennem. 

Herefter var der ikke flere kommentarer eller spørgsmål og  generalforsamlingen tog 

formandens beretning til efterretning. 

5. Forelæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse og meddelelse af 

ansvarsfrihed (decharge) 

Dorthe Selling Jespersen fremlagde det reviderede regnskab og kommenterede på 

udgiftsniveauet, som var påvirket af at det var et jubilæumsår og at bestyrelsen ønskede at så 

mange som muligt kunne deltage gratis i f.eks. webinarer.  Desuden har bestyrelsen valgt at 

bruge en del penge på at få lavet en ny hjemmeside og overtage ejerskabet til hjemmesiden og 

diverse mailkonti. På sigt vil der blive færre omkostninger til mailkonti. 

Per Nielsen og Lone Pedersen kritiserede at der var betydelige overskridelser i forhold til 

budgettet, særligt fsv angår specialudstillingerne, hvor der var en overskridelse på 40.000 kr.   

Desuden burde andre aktiviteter som mentalbeskrivelser m.v. gå i 0.  Dette blev taget til 

efterretning. 

Generalforsamlingen godkendte herefter det fremlagte regnskab og gav bestyrelsen decharge. 

 

6. Forelæggelse af budget til godkendelse og fastsættelse af kontingent 

Dorthe Selling Jespersen fremlagde budget for 2025.  I forhold til resultatet for 2024 er de 

forventede udgifter reduceret.  Desuden vil der naturligvis ikke være udgifter til ny hjemmeside 

ligesom de nye aftaler vil medføre, at der kommer færre udgifter til mailkonti. 

Per Nielsen anførte, at man bør overveje udgifter til eksteriørvurdering i forbindelse med 

unghundeshow.  Et gebyr på 150 kr er langt under hvad en ekstern vurdering koster.  

Dorthe Selling Jespersen og Christina Anna Nielsen anførte, at der er tale om et skue og ikke en 

udstilling og at prisen er sat for at tilskynde til at flere ejere vælger at lade deres hund komme på 

udstilling. Desuden indeholder den eksteriørvurdering der foretages en skriftlig kritik og er 

derfor bedre end en ekstern vurdering. 

Bestyrelsen foreslår uændret kontingent. 

Per Nielsen bad om at det i regnskab og budget specificeres hvor meget kontingent der er for 

husstandsmedlemskaber og for individuelle medlemskaber. Det vil ske fra næste år. 

Generalforsamlingen godkendte herefter budgettet for 2025. 

Generalforsamlingen godkendte desuden, at det årlige kontingent forbliver det samme, dvs. 

250 kr. for enkelt medlemskab og 400 kr. for husstandsmedlemskab. 

7. Behandling af indkomne forslag 



Forslag 1.  

Forslag til ændring af vedtægterne. Fremsat af Per Nielsen, som begrundede forslaget: 

Nuværende ordlyd: 

Bestyrelsens sammensætning 

§ 7. 

Klubben ledes af en bestyrelse på 5 medlemmer, som varetager klubbens interesser og 

forvalter dens midler. Samtlige medlemmer af bestyrelsen skal være medlemmer af DKK. 

Stk. 2. Valgbare til bestyrelsen er alle stemmeberettigede medlemmer, jf. § 5, stk. 3, og § 6, stk. 

2, der er fyldt 18år. Dog kan kun en person fra samme husstand sidde i bestyrelsen. Dette 

gælder også suppleanter. 

 

Ændres til: 

Bestyrelsens sammensætning 

§ 7. 

Klubben ledes af en bestyrelse på 7 medlemmer, som varetager klubbens interesser og 

forvalter dens midler. Samtlige medlemmer af bestyrelsen skal være medlemmer af DKK. 

Stk. 2. Valgbare til bestyrelsen er alle stemmeberettigede medlemmer, jf. § 5, stk. 3, og § 6, stk. 

2, der er fyldt 18 år. Dog kan kun en person fra samme husstand sidde i bestyrelsen. Dette 

gælder også suppleanter. 

 

Nuværende ordlyd: 

§ 8. 

Bestyrelsesmedlemmer vælges for 2 år ad gangen, suppleanter for 1 år ad gangen. 

Stk. 2. I ulige år vælges der 3 medlemmer til bestyrelsen, og i lige år 2 medlemmer til 

bestyrelsen. Hvert år vælges der 2 suppleanter. Genvalg kan finde sted. 

 

Ændres til: 

§ 8. 

Bestyrelsesmedlemmer vælges for 2 år ad gangen, suppleanter for 1 år ad gangen. 

Stk. 2. I ulige år vælges der 3 medlemmer til bestyrelsen, og i lige år 4 medlemmer til 

bestyrelsen. Hvert år vælges der 2 suppleanter. Genvalg kan finde sted. 

 

Formålet med forslaget er at sikre flere til at bære den arbejdsbyrde som bestyrelsen og udvalg 

er pålagt. To ekstra bestyrelsesmedlemmer vil give bestyrelsen adgang til deres netværk og 

dermed give flere ”hænder” også i udvalgene.  Der er p.t. mange udvalg samlet hos få 

bestyrelsesmedlemmer. 

 

Monika Salomon gav udtryk for enighed i disse betragtninger. 

 

Louise Buur takkede for de intentioner der ligger bag forslaget; men redegjorde for, at 

bestyrelsen ikke kan støtte forslaget. Det, der behøves, og efterlyses, er ikke flere i bestyrelsen, 

men flere der kan deltage i udvalgene. Det er der arbejdet ligger.  Desuden er det, allerede nu, 

svært at få kandidater til bestyrelse og til posterne som suppleant. 

 

Louise Nors anførte, at det er virkelig svært at få folk med i udvalgene, derfor ender mange 

opgaver hos de samme.  Ingen melder sig eller de melder sig hurtigt ud. 

 

Forslaget blev herefter sat til afstemning.  Der var 7 stemmer for og 10 stemmer mod og 

forslaget er dermed forkastet. 



 

Forslag 2 

Fremsat af Dorthe Selling Jespersen, som begrundede forslaget 

 

Nuværende ordlyd: 

Kontingent 

§ 6 stk.3 

Almindeligt kontingent giver 1 stemme til generalforsamlingen. Familiemedlemskab, hvor der 

betales nedsat kontingent for person i samme husstand, giver 2 stemmer til 

generalforsamlingen. Begge personer skal være 18 år og registreret som medlem i DASK. Et 

fremmødt medlem af husstanden kan bruge begge stemmer på generalforsamlingen. 

Afstemning på generalforsamling 

§ 13 Stk. 2. 

Der kan ikke stemmes ved fuldmagt. 

Ændres til: 

Kontingent - forslås indsat 

§ 6 stk. 4 

Der er ikke tale om en fuldmagt jf. § 13 stk. 2, hvis et medlem af husstanden giver fremmøde på 

generalforsamlingen og bruger begge husstandens stemmer. Dette er en husstandsstemme. 

 

Afstemning på generalforsamling 

 

§ 13 Stk. 2. 

Der kan ikke stemmes ved fuldmagt. Brug af begge stemmer af et fremmødt husstandsmedlem 

i familiemedlemskab jf. § 6 stk. 3 er ikke at betragte som fuldmagt. 

Formålet med forslaget er at præcisere, at begge stemmer i et familie- eller 

husstandsmedlemskab kan udøves af ét medlem af husstanden idet dette ikke anses som 

afgivelse af stemme ved fuldmagt. 

Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 

 

8. Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter 

Louise Buur blev genvalgt 

Christina Anna Nielsen blev genvalgt. 

Louise Nors Jensen blev valgt til bestyrelsen. 

Kathrine Kremmer blev valgt som suppleant. 

Mie Herand blev valgt som suppleant. 



9. Valg af 1 revisorer og 1 revisorsuppleant 

Jørgen Krogh blev valgt som revisor 

Per Nielsen blev valgt som revisorsuppleant 

10. Eventuelt 

Monika Salomon fremførte en kommentar fra et medlem, der ikke selv kunne være til stede.  

Pågældende fandt, at tonen i indkaldelsen (i afsnittet om at hunde ikke kan medtages i lokalet 

hvor generalforsamlingen afholdes) var meget hård og formanende og at han af DKK har fået at 

vide, at hunde gerne må medtages i lokalet. Det måtte desuden være unødvendigt at påpege at 

hunde ikke måtte udsættes for varme/kolde biler. 

Dorthe Selling Jespersen og Louise Buur forklarede at tonen ikke var ment som hård, blot 

tydelig. At hunde ikke må medtages fik klubben at vide i 2023 hvor generalforsamlingen var 

samme sted. Der er ikke givet anden besked ved bestilling af lokale i 2025.  Beskeden om at 

hunde ikke må efterlades i en varm eller kold bil er standard for DKKs arrangementer. 

Fra salen blev det påpeget, at ved langt de fleste DKK arrangementer efterlyses ejere af hunde, 

der er efterladt i bilen under forhold der er farlige for hunden.  

Desuden blev det påpeget, at hunde vil forstyrre og gøre det umuligt at afvikle 

generalforsamlingen på en fornuftig måde. 

Desuden anførte Monika Salomon, at pågældende medlem også fandt indlægget i sidste 

klubblad om kommunikation, brug af blanketter m.v. også var meget hård og formanende.  Lone 

Pedersen anførte, at budskabet kunne have været ”solgt bedre”. 

Dorthe Selling Jespersen anførte, at det er vigtigt, at kommunikation til bestyrelsen sker på en 

måde, der sikrer, at beskeden når frem. Formålet med indlægget i klubbladet er alene at give en 

neutral og præcis beskrivelse af de rigtige fremgangsmåder.  Kommentarerne om tonen i de 

nævnte skrivelser er taget til efterretning. 

Helle Ørnbo forespurgte om mulighed for at Dansk Stabyhoun Klub kan blive medlem af 

foreningen ”Stående Jagthunde i Danmark”.  

Christina Anna Nielsen forklarede at da man sidst undersøgte muligheden var kontingentet et 

beløb pr. medlem i Dansk Stabyhoun Klub, vistnok 25-28 kr. Da der var ret få medlemmer der 

brugte deres stabyhoun til jagt var det en for stor omkostning.  Der er forsøgt forskellige 

muligheder for samarbejde, men det er ikke blevet accepteret. 

Der udspandt sig herefter en diskussion om mulighederne for at melde sig ind i en relevant 

specialklub for racer der er medlem af Stående Jagthunde i Danmark og derigennem melde sig 

til. Det er accepteret af flere klubber, men man deltager så på de vilkår der gælder for den 

specialklub, der måske ikke passer til en stabyhoun. 

Christina Anna Nielsen forklarede, at der er ganske få der melder sig til jagtarrangementer. 

Per Nielsen opfordrede til at undersøge muligheden og evt sætte kontingentet op. Der er nemlig 

efterhånden mange der retter henvendelse om at få en stabyhoun til jagtbrug. 



Johnny Albecht spurgte herefter om man ikke kunne indføre en betaling for at lade hanhunde 

stå på hanhundelisten og for parring. 

Christina Anna Nielsen og Per Nielsen anførte, at det er vigtigt at have så mange hanhunde som 

muligt på listen og at det derfor skal være gratis. 

Der var derefter en debat om den danske hanhundeliste og den internationale hanhundeliste og 

om opdatering af ZooEasy.   

Da der ikke var flere forslag eller bemærkninger erklærede dirigenten herefter 

generalforsamlingen for afsluttet. 

 

Ringsted, den 26. maj, 2025     Holte, den 26. maj, 2025 

 

    

 

Charlotte Lia, Dirigent   Niels Villadsen, Referent 


